
 

 
Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

BALVU NOVADA PAŠVALDĪBA 

BALVU NOVAVADA DOME 
Reģ.Nr 90009115622., Bērzpils iela 1A, Balvi, Balvu novads, LV-4501,  

tālrunis +371 64522453, e-pasts: dome@balvi.lv 

 
 

Balvos 

 

ĀRKĀRTAS  DOMES SĒDES PROTOKOLS 
 

2024. gada 15. aprīlī                                            Nr. 6 

 

Sēde sasaukta plkst. 15:00 

Sēde notiek klātienē Bērzpils ielā 1A, Balvos, LV-4501 (3.stāvā, Sēžu zālē) 

Sēdi atklāj plkst. 15:00 

 

Sēdes norise tiek ierakstīta audiovideo formātā. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par pašvaldības budžeta izdevumu optimizācijas plāna apstiprināšanu. 

2. Par nepilna darba laika noteikšanu. 

 

Sēdi vada – Sergejs Maksimovs, domes priekšsēdētājs  

Sēdi protokolē – Jūlija Korlaša, personāla speciālists 

 

Piedalās deputāti: deputāts Sandra Kindzule (attālināti-bez balss tiesībām), deputāts Aija 

Mežale, deputāts Jānis Vancāns (attālināti), deputāts Marija Duļbinska (attālināti), deputāts 

Iveta Arelkeviča (attālināti), deputāts Imants Slišāns (attālināti), deputāts Egons Salmanis, 

deputāts Anita Kokoreviča (attālināti), deputāts Ruta Cibule, deputāts Aldis Bukšs (attālināti), 

deputāts Jānis Trupovnieks (attālināti), deputāts Svetlana Pavlovska (attālināti), deputāts 

Sandra Kapteine (attālināti) 

 

Ieinteresētās personas:  

Bāriņtiesas priekšsēdētāja Diāna Astreiko, Bāriņtiesas priekšsēdētāja vietniece Liene 

Čugurova, Balvu novada administrācijas izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un 

nekustamā īpašuma jautājumos Jānis Bubnovs, 

attālināti izmantojot https://us06web.zoom.us/ (attēla un skaņas pārraidi reālajā laikā) Balvu 

novada Bērnu un jauniešu centra vadītāja Agnese Puļča, Naudaskalna Tautas nama vadītāja 

Aina Biseniece, Tehniskās nodaļas vadītājs Andris Zelčs, Balvu novada Būvvaldes vadītāja 

Anita Avotiņa, Tilžas pagasta pārvaldes vadītāja Anna Bērziņa, Baltinavas muzeja vadītāja 

Antra Keiša, Lazdukalna Saieta nama vadītāja Antra Leone, Ziemeļlatgales sporta centra 

vadītājs Arnis Voika, Rugāju pagasta pārvaldes vadītāja Arnita Kļaviņa, Nekustamā īpašuma 

nodaļas nekustamā īpašuma speciāliste Arta Ķerģe, Kubulu pagasta pārvaldes vadītājs Artūrs 

Luksts, Balvu muzeja vadītāja Iveta Supe, Balvu Sporta skolas direktore Ludmila Beļikova, 

Bērzpils pagasta pārvaldes vadītāja Biruta Bogdane, Iepirkumu nodaļas vadītāja Dace Dzērve, 

Tilžas Kultūras un vēstures nama vadītāja Daiga Lukjanova, Balvu kultūras un atpūtas centra 

https://us06web.zoom.us/j/89966072720?pwd=NVpGR0RjaHFGUXlhME9kZEVNVHA0Zz09


2 

 
Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

direktore Dita Nipere, Vīksnas pagasta pārvaldes vadītāja Dzintra Pipcāne, P/a "SAN - TEX" 

pašvaldības aģentūras direktors Egons Strumpe, Balvu Mākslas skolas direktore Elita Teilāne, 

Vectilžas pagasta pārvaldes vadītāja Genovefa Jermacāne, Attīstības plānošanas nodaļas 

projektu vadītājs Gatis Siliņš, Nekustamā īpašuma nodaļas nodaļas vadītāja Gunta Raibekaze, 

Ziemeļlatgales Biznesa un tūrisma centra uzņēmējdarbības atbalsta speciāliste Gunta Božoka, 

Rugāju tautas nama vadītāja Gunta Grigāne, Tilžas pamatskolas direktore Gunta Rižā, Balvu 

novada Izglītības pārvaldes ekonomiste Ieva Sīle, Juridiskās nodaļas vadītāja Ilona Blūma, 

Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja Iluta Jaunžeikare, Medņevas pirmsskolas izglītības 

iestādes "Pasaciņa" vadītāja Ilze Brokāne, Krišjāņu Tautas nama vadītāja Inese Kalniņa, 

Nekustamā īpašuma nodaļas nekustamā īpašuma speciāliste Inese Kaņepe, Viļakas kultūras 

nama direktore Inese Lāce, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja vietniece Inese Siliņa, 

Kubulu pirmsskolas izglītības iestādes "Ieviņa" vadītāja Inga Eisaka, Iepirkumu nodaļas 

iepirkumu speciālists Inga Puriņa-Eglīte, Balvu Profesionālās un vispārizglītojošās vidusskolas 

vadītāja vietnieks (izglītības jomā) Inta Vilkaste, Attīstības plānošanas nodaļas projektu vadītāja 

Irēna Začeva, Juridiskās nodaļas Juriskonsults Iveta Kokoreviča, Krišjāņu pagasta pārvaldes 

vadītāja Iveta Socka-Puisāne, Finanšu plānošanas un centralizētās grāmatvedības nodaļas 

nodokļu administratore Iveta Voiciša, Balvu novada panisonāts “Balvi” direktore Jana Komane, 

Nekustamā īpašuma nodaļas nekustamā īpašuma speciāliste Jana Krilova, Žīguru pagasta 

pārvaldes vadītājs Jevgenijs Žukovskis, Juridiskās nodaļas vecākais juriskonsults Juris 

Annuškāns, Sabiedrisko attiecību nodaļas vecākais sabiedrisko attiecību speciālists Kristiāns 

Bokta, Balvu sākumskolas direktore Larisa Krištopanova, Lazdulejas Saieta nama vadītāja 

Daina Logina, Vīksnas Tautas nama vadītāja Ligita Kacēna, Krišjāņu pagasta pārvaldes klientu 

apkalpošanas speciāliste Lilija Zelča, Finanšu plānošanas un centralizētās grāmatvedības 

nodaļas grāmatvede Lilita Žuga, Kancelejas un personāla nodaļas klientu apkalpošanas 

speciāliste Linda Igaune, Balvu novada Sociālās pārvaldes vadītāja vietnieks administratīvajos 

un saimnieciskajos jautājumos Līga Šustova, Kancelejas un personāla nodaļas vadītāja Līga 

Vilciņa, Attīstības plānošanas nodaļas projektu vadītāja Lonija Melnace, Baltinavas Mūzikas 

un mākslas skolas direktore Marija Bukša, Balvu novada Kultūras pārvaldes vadītāja Rudīte 

Krūmiņa, Ziemeļlatgales Biznesa un tūrisma centra vadītāja Mārīte Orniņa, Finanšu plānošanas 

un centralizētās grāmatvedības nodaļas vadītāja Olga Siņica, Viļakas pilsētas pārvaldes vadītājs 

Oļegs Kesks, Stacijas pamatskolas direktore Ruta Bukša 

 

Sēdē nepiedalās deputāti: Aigars Pušpurs – tiešā darba dēļ 

 

Sāk darba kārtības jautājumu izskatīšanu. 

 

 

1.§ 

Par pašvaldības budžeta izdevumu optimizācijas plāna apstiprināšanu 

 

Ziņo Sergejs 

Maksimovs: 

Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka bija domājusi, ka tiks paskaidrots par pozīcijām un šo plānu. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ka piekrīt iepriekš deputātes S.Kindzules teiktajam, ka arī 

vēlētos, lai tiktu izstāstīts par šo plānu, jo par daudzām pozīcijām nemaz 

nezin un tagad ārkārtas domes sēdē tiek nostādīti fakta priekšā par 

daudzām pozīcijām. Vēlētos dzirdēt detalizētāku izklāstu par šo plānu. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Skaidro, ka piebiedrojas saviem kolēģiem par detalizēta plāna izklāstu 

un īsti nav korekti jautāt uzreiz par jautājumiem. Lūdz izstāstīt par katru 
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lietu un pozīciju, kas ir plānots, kādas ir summas, kādi ir štatu 

samazinājumi. Aicinātu par katru sadaļu, kas ir iekļauta plānā arī 

izstāstīt. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro par plānu un pozīcijām, kas paredzētas pašvaldības 

budžeta izdevumu optimizācijai. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Jautā, kāpēc šis plāns tiek virzīts izskatīšanai un apstiprināšanai ārkārtas 

domes sēdē, ka iepriekš par to netika runāts. Skaidro, ka ceturtdien ir 

Finanšu komitejas sēde un īsti neizprot, kāpēc šobrīd tāda steiga, ar ko 

tas īsti ir saistīts ar Valsts kases aizņēmumiem. Gribētu detalizētāk 

dzirdēt par dažām pozīcijām – ietaupījums uz darbinieku atalgojuma, ko 

īsti tas paredz detalizētāk vēlētos saprast, jo acīmredzot, aprēķins ir 

veikts. Brīvprātīgās iniciatīvas- vai tas ietver sevī atteikšanos no 

brīvpusdienām, detalizētāku informāciju vēlētos saņemt par izglītības 

iestāžu izdevumu optimizāciju, kā plānots iegūt šo norādīto summu un 

kāds tieši samazinājums būs. Parādās skaitļi par kopējo ietaupījumu, vai 

ir ņemti vērā iepriekš pieņemtie domes lēmumi par jaunu saistību 

uzņemšanos. Šobrīd pēc šiem datiem sanāk, ka deficīts būs lielāks, nekā 

šeit tas parādās. Svarīgākais, kas interesē ir 1 miljons attiecībā uz 

darbiniekiem, kā to plānots sasniegt. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Atbild uz jautājumiem un sīkāk paskaidro par plāna pozīcijām. Skaidro, 

ka paātrinātā tempā šis plāns tiek apstiprināts, lai tuvākajā laikā to varētu 

iesniegt Finanšu ministrijā un valsts kasē, lai to izskatītu aizdevumu 

padome. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Sīkāk skaidro par izglītības iestādēm un finanšu ietekmi, kā arī attiecībā 

uz Brīvības ielu projekta atbalstu jautā, vai tas ir iekļauts šajos aprēķinos. 

Detalizētāk vēlētos dzirdēt par izglītības iestādēm. Īsti neizprot to, kāpēc 

ir jāpiesauc valsts finansiālās problēmas šajos jautājumos, kas nav ar to 

saistīti un pašvaldības ienākumi no tā šobrīd nemainās, vai valstī ir labi, 

vai slikti, jo šis viss jau bija izraisīts iepriekš un  kas īsti mainītos no tā, 

ja valstī šobrīd būtu labi. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro par izglītības iestādēm. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Skaidro, ja šis cipars ir izrēķināts, tad arī ir zināms, kā tas tiks iegūts, ka 

saprot, ka ir plānots slēgt internātus, vai ir kaut kas plānots. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par pozīcijām, par kurām jau ir pagājušajā gadā pieņemti domes 

lēmumi – par pabalstiem, Krišjāņu filiāles likvidācija, Viduču 

pamatskolas likvidācija, Pasaciņas likvidācija, kur sastādītā summa jau 

bija iekļauta pie budžeta apstiprināšanas. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka šī summa sastāda lielāku summu nekā 4,8 milj. 
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Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Skaidro, ka šobrīd iet runa tikai par 4,8 milj un kad tika samazinātas visas 

pozīcijas tad palika 2,4 miljoni iztrūkums. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka tie ir pilnīgi meli un šobrīd tiek stāstītas pilnīgas aplamības. 

Ka tajā brīdī, kad tika paziņots par 4,8 miljonu iztrūkumu jau pagājušajā 

gadā pieņemtie domes lēmumi tika iekļauti budžetā un tā tam būtu bijis 

jābūt. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Skaidro, ka tāmes bija sastādītas uz visu gadu. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, kāpēc tika tā plānots un kāpēc tika maldināta sabiedrība un 

deputāti par pieņemtajiem lēmumiem, ka netika ievērtēti izdevumu 

samazinājumi. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka priekšsēdētājs vairākkārt piemin to, ka valstī slikti iet, līdz 

ar to arī pašaldībā un īsti neizprot, kāds tam visam ir sakars, ja 

paskatoties šī gada pirmajā pusē izpildīto budžetu un valsts ar pašvaldību 

ir 100% norēķinājusies saskaņā ar grafiku un budžeta ieņēmumu izpilde 

uz 1.aprīli ir 26 %, tad īsti neizprot, kāpēc ir problēma naudas plūsmā un 

kāpēc šobrīd pietrūkst tās naudas. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, vai šobrīd ir nesamaksāti rēķini. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par pilsētu un pagastu apvienību izveidošanu, jautā, vai tā summa, 

kas tur ir iekļauta būs uz amatu vienību samazinājumu, ko konkrēti var 

ietaupīt uz šīs norādītās summas. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro, ka tas, ka visiem tiks piedāvāts darbs, nekur skaļi netika 

teikts un darbinieki un štata vienības tiks samazinātas. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro par pagastu un pilsētu apvienību reformām un 

darbinieku atbrīvošanu. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par kultūras nozares struktūrām, kas tur tieši ir plānots. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro, ka dažus darbiniekus paredzēts samazināt un dažus 

atbrīvot. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, kurus darbiniekus tieši plānots atbrīvot- kultūras darba 

organizatorus. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Norāda, ka iespējams deputāte S.Kindzule nav bijusi visās sēdēs, tai 

skaitā Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas sēdēs, kurās par 

šīm reformām vairākkārt tika runāts un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, cik darbinieku ir jāatbrīvo, lai varētu ieekonomēt šo norādīto 

summu. 
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Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro, ka tiks pārskatītas slodzes, 

pulciņi, kas arī ir jāizvērtē. Skaidro, ka tas ir plāns un redzējums uz ko 

būtu jātiecas, lai varētu izpildīt šos noteikumus. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par iestāžu darbinieku skaita samazinājumu, jo cilvēkiem ir jādzird 

un jāzin, ar ko ir jārēķinās. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, vai šogad jau ir samazināti darbinieki. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro par šīm reformām, kas jau ir notikušas. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Skaidro, ka priekšlikums uz nākamajām komiteju sēdēm, kad arī 

izpilddirektore ziņos par ceturkšņa izpildi sagatavot arī izsvērtu šo 

informāciju par darbiniekiem, kuri ir atbrīvoti, jo īsti  nav tādas 

informācijas un šī norādītā summa ir attiecināma uz darbiniekiem, kas 

jau ir samazināti, vai tiks samazināti ar 1.jūniju un vairāk neviens netiks 

samazināts. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro un nevar pateikt to, ka neviens vairs netiks samazināts. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par informatīvā izdevuma tirāžu. 

Izsaka viedokli Iluta 

Jaunžeikare: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Vai ir tāda informācija, cik šobrīd eksemplāri aiziet miskastē, vai 

makulatūrā. Skaidro, ka to jautā, tāpēc, ka ir saņēmusi zvanus no 

iedzīvotājiem, ka pašvaldība nelietderīgi tērē līdzekļus šo laikrakstu 

drukāšanai, kas pēc tam mēnešiem ilgi stāv čupās noliktavās, pagrabos 

un tiek izsviesti makulatūrā, kāpēc tik daudz eksemplāri tiek tiražēti. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Iluta 

Jaunžeikare: 

Skaidro, ka būtu lietderīgi zināt, kur īsti šīs avīzes tad tiek uzglabātas un 

ļoti cer uz izplatītāju godprātību un tās avīzes tiešām tiek izplatītas. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par saimniecisko izdevumu optimizēšanu, kas tieši plānots tajos 

izdevumos. 

Izsaka viedokli Tamāra 

Locāne: 

Sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā par deputātu atalgojuma samazinājumu un nebūtu tik optimistiska 

šo ietaupīju ievērtēt nākošā un aiznākošā gadu budžetos. Skaidro, ka ir 

papētījusi,cik lielā apmērā tiek novērtēts deputātu darbs citās 

pašvaldībās, tad zināšanai, mūsu pašvaldība šo deputātu darbu ir 

novērtējusi viszemāk, pat zem bāzes minimuma un turpmāk aicinātu 

izrādīt elementāru cieņu pret mūsu darbu, ieguldījumu un noteikt 

atalgojumu vismaz bāzes līmenī, ka tas ir attieksmes un cieņas jautājums 

arī pret iedzīvotājiem, kas ir vēlējuši par šiem deputātiem.  

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Sīkāk paskaidro par deputātu atalgojumu. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Jautā par brīvprātīgajām iniciatīvām, ka patiesībā šie skaitļi un šīs 

iniciatīvas tika pieņemtas ar deputātu balsojumiem. Šobrīd, lai kaut ko 

darītu, vai no kaut kā atteiktos šobrīd ir visai dīvaini, ka sēdē šis plāns 
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tiek uzlikts un komitejās ar deputātiem nav atrasts laiks, lai šo nopietnāk 

pārskatītu, informētu, padiskutētu. Tas nav īsti kārtīgi. Cik daudz 

jautājumi jau bija pieņemti saistībā ar šo plānu un cik daudzi jautājumi 

nav zināmi, kas ir pieņemti izpildvarai. Skaidro, ka debašu sadaļā 

vēlēsies sīkāk par to izteikties. Par izglītības iestāžu optimizāciju, ka 

gribētu arī redzēt konkrētu plāniņu. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Jautā, kas vēlas debatēt par šo jautājumu. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka šis ir būtisks jautājums un 

nav atrasts laiks, lai deputātus par šo informētu, izrunātu, uzklausītu 

izpildvaras pārstāvjus, kā domā veikt šo plānu, kas slēpjas aiz šiem 

skaitļiem un nosaukumiem. Pēc pagājušās ārkārtas domes sēdes, kaut 

kur tika parādījusies informācija par to, ka deputāti ir saņēmuši 

informāciju par šo plānu. Skaidro, ka tā ir ārkārtas domes sēde un šāds 

jautājums būtu jāizskata vai nu tekošajā domes sēdē, vai Finanšu 

komitejas sēdē, kur nopietni un ar cieņu pret deputātiem un 

iedzīvotājiem šis plāns tiktu izvērtēts, Skaidro, ka tas jau vēsturiski ir 

veidojies un no izpilddirektores ir izskanējis, ka jūs deputāti pielemjat 

budžetu, kur ir šīs sadaļas un izpilddirektore raugās, lai šī budzēta 

ietvaros tiktu arī realizēts un vadīts izpildvaras darbs. Tad šis ir 

izpildvaras kļūdu labojums, vai deputātiem kļūdu labojums, ka esam 

nonākuši pie šīs situācijas, kādā šobrīd atrodamies. Skaidro, ka nebūt 

visām pašvaldībām ir šāda situācija, ka drīzāk Balvi tas ir izņēmums un 

ar bažām raugās uz nākotni, kā viss notiks un kā varēs izpildīt visas 

uzņemtās lietas nākamgad un aiznākamgad, bet šāda situācija, kā 

Balviem finansiāli ir īpaši bēdīga. Uzskata, ka būtu tīri vīrišķīgi, vai 

sievišķīgi, atkarībā no amatpersonas vairs nelifierēt, nelaipot, bet godīgi 

pastāstīt par lietām un situāciju, kādā mēs esam. Skaidro, ka liela daļa 

deputātu esam profesionāli, kuri prot atrast informāciju, datus, ja 

nepieciešams arī piezvanīt un pakonsultēties un negribās klausīties tādas 

vieglas izrunāšanās. Skaidro, ka pa šo laiku varēja izsekot, cik lielā mērā 

valsts ir norēķinājusies ar pašvaldību saistībā ar finanšu izlīdzināšanas 

fondiem. Aicina priekšsēdētāju par šīm lietām runāt tieši, atklāti, 

neslēpjot. Skaidro, ja labāk un vairāk zināsim, tad arī kopīgi varēs 

izveidot šādu plānu, kā arī būs vieglāk tikties ar pašvaldības 

darbiniekiem, nevis, kā tas bija līdz sēdei, kad tika pieņemts lēmums par 

4 darba dienu nedēļu un līdz tam viena daļa darbinieku nebija informēti 

par to. Skaidro, ka šobrīd deputātiem šo plānu nepieņemt nebūtu pareizi, 

bet būtu priecīgs par to, ja būtu iespēja par šo katru plāna aktivitāšu 

punktu nobalsot atsevišķi un tad arī balsotu par šo plānu kopumā, tad arī 

katram deputātam būtu iespēja paust savu viedokli attieksmē pret vienu, 

vai otru aktivitāti, vai reformu, kāda ir paredzēta, lai šo finansiālo 

situāciju uzlabotu. Personīgi cer, ka tā situācija uzlabosies, bet diemžēl 

izskatās, ka nekas labāks līdz gada beigām nebūs un šie 2,4 milj.nebūs 

mūsu glābēji. Aicinājums gan priekšsēdētājam, gan izpildvarai ar cieņu 

izturēties pret ievēlētajiem deputātiem, pret pienākumiem, kādi ir jāveic 

un naudas summas, par kādām ir jābalso. Skaidro, ka nevienam nevar 

pārmest, kā izturas pret saviem balsojumiem, bet personīgi nav 

vienaldzīgs par situāciju, kādā šobrīd ir nonācis Balvu novads. 

Izsaka viedokli Aldis 

Bukšs: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka ir iekomentējis apsriedes 

gaitā savu viedokli un šobrīd lielā mērā pievienojas tam, ko iepriekš 
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minēja deputāts Jānis Trupovnieks. Lūdz ņemt vērā, ka lēmumprojektam 

pievienotais finanšu optimizācijas plāns nav bijis iesniegts uz 

apspriešanu, kādā no Balvu novada domes vai tās komiteju sēdēm. 

Deputāti pirms tam nav iepazīstināti ar virkni plānoto pozīciju (kā tās 

veidojas) un nav tikusi dota iespēja apspriest šos plānotos 

samazinājumus (izzināt, kā detalizētāk tas izpaudīsies). Lēmumprojekta 

virzība pieņemšanai uzreiz domes ārkārtas sēdes laikā, pāris dienas 

pirms kārtējās Finanšu komitejas sēdes, kurā detalizēti varētu apspriest 

šos jautājumus, nav korekta.  

Tāpat jāņem vērā, ka lēmumprojektam pievienotajā pielikumā ietekme 

uz 2025.gada un 2026.gada budžetu neatspoguļo vairākus domes 

lēmumus, kā piemēram, lēmumu par iespējamām jaunām saistībām 

īstenojot Baltinavas miertiesas nama atjaunošanas projektu un Brīvības 

un Bērzpils ielu rekonstrukciju. Tāpat, Izglītības pārvaldes pārstāvji 

pagājušajā Izglītības un kultūras komitejas sēdē pauda pārliecību, ka 

potenciālais finansiālais ieguvums no Baltinavas un Viļakas mūzikas un 

mākslas skolu reorganizācijas varētu būt par aptuveni 24 000 euro 

mazāks. Tie ir tikai daži piemēri, kuri šobrīd nāk prātā, taču minētā 

situācija palielina bažas, ka var būt arī citas saistības, potenciālie 

izdevumi, kuri nav atspoguļoti pašreizējā aprēķinā un var palielināt 

kopējo deficītu (2026.gadam vismaz par aptuveni 100 000 euro, ja 

projekti tiek īstenoti).  

No ārkārtas sēdē saņemtajiem skaidrojumiem, neiepazīstoties ar 

detalizētākiem aprēķiniem, kas deputātiem nav pieejami, ir faktiski 

neiespējami izprast lēmuma kopējo ietekmi uz novadu. Ņemot vērā 

iepriekš minēto balsojumā balsošu pret, aicinot sniegt detalizētāku 

skaidrojumu domes sēdē vai izsūtīt deputātiem aprēķinus par to, kā 

veidojas pielikumā ietvertās pozīcijas. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka personīgi sāp sirds, 

skatoties uz tām pozīcijām, no kurām grasamies ieekonomēt, ka daudzas 

no tām ir saistītas ar izglītības iestāžu darbu, ar mūsu bērnu iespējām 

apgūt zināšanas, vai apmeklēt bērnudārzu tuvāzk dzīvesvietai. Noteikti 

nelepotos ar to, ka nākošajā gadā ietaupīsim 190 tūkst. uz izglītības 

iestāžu optimizāciju. Uzskata, ka šī summa būtu jāņem ārā no šī 

optimizācijas plāna, jo uzskata, ka tāda summa katru gadu būtu jāinvestē 

mūsu izglītības iestādēs. Tā turpināt vairāk nedrīkstam. Šobrīd esam 

uzsākuši tādu ceļu ar izglītības iestādēm un nākošais būs arī kultūras 

iestādes un to darba optimizācija, ķersimies arī pie pulciņiem, kaut gan 

tie pagājušajā gadā ir strikti pārskatīti. Vienkārši griežam un griežam un 

nemaz neapzinamies to, ja nebūs pulciņu mūsu pagastos, nebūs iespēju 

šiem cilvēkiem sanākt kopā, ka šādi griežam nost arī savu nākotni un tas 

ir vairāk nekā drūmi. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka pievienojas tam, ka šis 

lēmumprojekts katram no mums emocionāli svarīgs un tai pašā laikā 

saprotam to, ka tas ir ļoti nepieciešams un bez šā lēmuma pieņemšanas 

neiztikt. Priekš tiem cilvēkiem, kam šobrīd nav pieejams šis 

lēmumprojekts un optimizācijas plāns vēlas pateikt to, ka par šiem 

skaitļiem un vairākām pozīcijām jau paši deputāti pieņēmuši lēmumus, 

tāpēc neipratni raisa tas, ka par dažām pozīcijām nav pamanīts, ka tas jau 

ir noticis. Skaidro, ka tie lēmumi, kas nav vēl pieņemtu, lai Finansu 

ministrija ar mums sarunātos, kā ar partneriem, šie lēmumi būs jāpieņem. 

Uzstādījums, ka kaut kas no deputātiem tiek slēpts, liekas nedaudz 
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pārspīlēti. Skaidro par cieņpilnu attieksmi, ka par šīm lietām jau tika 

runāts un moralizēt visus par to, ka kaut kas tiek slēpts, tas nav 

godprātīgi. Ja tiek runāts par deputātu atalgojumu, attieksmi un cieņpilnu 

attieksmi pret deputātiem un ja šobrīd tiek lemts par iestāžu darbinieku 

samazināšanu un tad šai brīdī šādus priekšlikumus nevajadzētu izvirzīt. 

Skaidro, ka šis lēmums ne tikai kā priekš deputātes, bet arī kā iesādes 

vadītājas ir skarbs, bet ļoti labi apzinās to, ka šis lēmums ir jāpieņem, lai 

sabalansētu pašvaldības budžetu. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka zinam visi deputāti, kad 

tikai 2-3 skolas var sevi pašas uzturēt un kur tad tos līdzekļus ņemt, lai 

varētu uzturēt šo visu lielo teritoriju ar šo skolēnu skaitu, kas nebūt 

neatbilst izglītības ministrijas piedāvājumam, kas vēl nav apstiprināts. 

Sabiedrība jautā, kad jūs sāksiet mazināt cilvēkus Balvu novada iestādēs. 

Daudz kas vēl ir jādara un jālikvidē, vai šis viss, kas ir izveidots dot 

mums pienesumu. Kas attiecas arī par dziedāšanu un dejošanu, vai  visa 

sabiedrība to saprot, ka ir jāskatās viss kopā un uzskata, ka ne vienu vien 

reizi līdz augustam atgriezīsimies pie samazināšanas jautājuma. Nevajag 

tagad vairākiem deputātiem teikt to, ka nav bijis zināms par šo jautājumu 

izskatīšanu. Skaidro, ka pēdējais jautājums, kas saistīts ar pirmsskolu, 

tiks skatīts šajā komitejā, bet pārējie visi jautājumi tika skatīti iepriekš, 

ka kādreiz var piezvanīt un pajautāt izpildvarai arī ārpus šīm ārkārtas 

sēdēm. Šī situācija šobrīd ir tāda, kāda tā ir. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Piedalās otro reizi debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka būsim godīgi 

līdz galam un vēlas oponēt deputātes R.Cibules teiktajam par deputātu 

atalgojuma palielināšanu, ka tā personīgi nav teikusi, bet teica to, ka 

deputāta darba atalgojumam par darba stundām ir jābūt adekvātam, tāpat 

kā jebkuram pašvaldībā strādājošam. Teica to, ka, ja liekas, ka tas 

atalgojums ir par lielu un nevajag vairāk maksāt, tad var samazināt 

stundu skaitu un runāja par to, ka neviena pašvaldībā nemaksā 

deputātiem zem bāzes noteiktās tarifa likmes un nebūt neaicina palielināt 

atalgojumu. Par diskusijām kas ir notikušas pēc iepriekšējās ārkārtas 

domes sēdes, ka tās sēdes tiek izsludinātas tad, kad tās tiek izsludinātas, 

bet visi esam arī citos darbos strādājošie un ja nevar ierasties vai 

pieslēgies ārkārtas domes sēdē, tad to neuzskata par pārkāpumu un tas 

nav nopietni, ka nav tādas informācijas, ka notiks šī plāna apspriešana 

un runāt par to, ka kāds nepietiekoši daudz interesējas, no savas puses 

var apgalvot, ka sirdsapziņa ir tīra un tā nav korekta attieksme. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Piedalās otro reizi debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka deputāti neesam 

diskutējuši un sprieduši par šo iztrūkumu budžetā neuzzinājām 1.janvārī, 

ka tāds ir. Bija divi rakstiski deputātu pieprasījumi par finansiālu stāvokli 

pašvaldībā, par kuriem tika arī ziņots, pie tam arī pats personīgi domes 

sēdēs ir aicinājis izvērtēt un ziņot par to stāvokli, kā iet un kā veicas ar 

būvobjektiem, ar naudas saistībām. Vēlētos lūgt protokolistam, 

protokola rakstiskajā daļā izvērsti uzrakstīt to, ko ir teikuši deputāti 

savos viedokļos, jo bieži vien iedzīvotāji pie šiem ierakstiem netiek klāt, 

bet tiek klāt pie rakstiskā dokumenta, bet rakstiskajā daļā praktiski nav 

redzams nekas no deputātu teiktā. Ja deputāts lūdz kaut ko konkrētu 

ierakstīt, bet tas netiek ierakstīts. Skaidro, ka katram darbam un katrai 

lietai ir savs nosaukums. 

Izsaka viedokli Ruta 

Cibule: 

Piedalās otro reizi debatēs par šo jautājumu. Jautā, vai stundas likmes 

celšana nav atalgojuma celšana, bet nelūdz atbildi uz šo jautājumu. Vai 
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tā ir cieņpilna attielsme teikt – kaut kur, kaut kad, kad tas notiek domē 

un pēc domes sēdes. Un vai, kāds no mums, pretendējot uz deputāta 

statusu iepriekš, nodefinējis tos noteikumus, kuros ir gatavs strādāt, ka 

visi saka, ka darīs visu, kad tas būs nepieciešams, bet šobrīd ir kaut kādi 

īpašie noteikumi. 

Izsaka viedokli Sergejs 

Maksimovs: 

Pasakās visiem par to, kas iesaistījās šajā darbā un  piekrīt tam, ka iestāžu 

vadītājiem, gan nodaļu vadītājiem, gan darbiniekiem ir ļoti svarīgi, 

būtiski jautājumi, par ko lemjam. Piekrīt tam, ka pie šīs situācijas 

nenonācām pagājušā gada 31.decembrī, bet plānveidīgi gājām uz šo, ka 

jau pagājušajā gadā norādīja uz to, ka katastrofāli nepietiek finanšu 

līdzekļu. Sīkāk paskaidro par rīcību, ko varētu darīt, lai varētu ietaupīt, 

ka šobrīd esam saudzīgi izgājuši no šīs situācijas, iespējams, ko varētu 

pārmest, ka esmu daudz kur ieklausījies, kur nevajadzēja klausīties, ka 

ar cieņu centās ieklausīties katrā deputātā, bet šobrīd esam nonākuši pie 

sitūācijas, ka nav laika gaidīt. Skaidro par informācijas pieejamību, ka tā 

ir pieejama un situāciju, kādā esam nonākuši. Nepiekrīt tam, ka deputāti, 

kuri nejautā un nedebatē, ka viņi ir vienaldzīgi, tā viennozīmīgi nav. 

Skaidro, ka uzņemas atbildību, atšķirībā no tiem kolēģiem, kuri ir skaļi 

paziņojuši, ka nevēlas uzņemties atbildību. Šobrīd visi tie, kas vēlamies 

strādāt, nākam un runājam un laika gaitā visu sakārtosim. Aicina balsot 

par šo plānu, kuru iespējams vēl būs jāpiekoriģē, bet šobrīd tas ir ļoti 

svarīgi, lai varētu virzīties tālāk. Skaidro, ka tiek slēgtas debates. 

Izsaka priekšlikumu 

Sergejs Maksimovs: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

11 (Iveta Arelkeviča, Ruta Cibule, Marija Duļbinska, Sandra 

Kapteine, Anita Kokoreviča, Sergejs Maksimovs, Aija Mežale, 

Svetlana Pavlovska, Egons Salmanis, Imants Slišāns, Jānis 

Vancāns) 

"PRET" -  1 (Aldis Bukšs) 

"ATTURAS" -  1 (Jānis Trupovnieks) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Pieņemt lēmumu "Par pašvaldības budžeta izdevumu 

optimizācijas plāna apstiprināšanu" 

 

 

Deputāts Aldis Bukšs vairs nepiedalās ārkārtas domes sēdē. 

 

2.§ 

Par nepilna darba laika noteikšanu 

 

Ziņo Sergejs 

Maksimovs: 

Ziņo par lēmumprojektu un sīkāk paskaidro. Sīkāk skaidro par 

izmaiņām. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, kādi ir precizējumi šajā lēmumā. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 
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Izsaka viedokli 

Svetlana Pavlovska: 

Jautā, uz kuriem darbiniekiem tad īsti attieksies šis lēmums. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Jautā, kāpēc Jaunie;su centrs ir attiecināms pie izņēmuma. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Jautā, vai vadība un izpildvara arī strādās 4 darba dienas. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Atbild uz jautājumu un sīkāk paskaidro. 

Izsaka viedokli Aija 

Mežale: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka bija ļoti kategoriski pret 

šāda jautājuma pieņemšanu izskatot budžetu, bet šobrīd būtu pareizāk, 

ka būtu saglabājuši speciālistus, kuri būtu gatavi strādāt un pieņemot 

šo lēmumu tiks zaudēti daudzi speciālisti, Skaidro, ka šobrīd ir skaidrs, 

ka balsos par šo jautājumu, bet, ja būtu vienoti no paša sākuma, tad 

nebūtu jānonāk pie šāda lēmuma. 

Izsaka viedokli Sandra 

Kindzule: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka šis jautājums tiek 

atkārtoti izskatīts, kas arī parāda to, ka šie jautājumi ir jāgatavo 

savlaicīgi, izdiskutējot tos, vienojoties, ka tas arī tika pārmests 

iepriekšējā jautājuma sakarībā. 

Izsaka viedokli Jānis 

Trupovnieks: 

Piedalās debatēs par šo jautājumu. Skaidro, ka jebkuram jautājumam 

jābūt sagatavotam. Sīkāk paskaidro par šo šķelto komandu, koalīciju 

un opozīciju, par korekto prasmi strādāt, ievērot subordināciju, ka 

deputāti uzticējās, bet nonācām tur, kur nonācām, ka katram ir 

jāpadomā, kāpēc esam šeit un šādā situācijā un kāpēc lemjam par 

šādiem jautājumiem. 

Izsaka viedokli 

Sergejs Maksimovs: 

Skaidro, ka depates tiek slēgtas. Sīkāk paskadro par opozīciju un 

pozīciju, ka darbi norāda to, kas mēs esam. Šobrīd nav mērķis panākt 

vienprātīgu balsojumi, ka pastāv dažādi viedokļi un uzskati, ka ir vēl 

pie kā jāpiestrādā. Skaidro, ja būs nepieciešams šis aizdevums, tad tiks 

sasaukta ārkārtas domes sēde. Par kvalitatīvu jautājumu sagatavošanu, 

darbiniekiem, kuri noteikti šim nepiekritīs, bet nav ieteikuma, kā 

katram rīkoties, ka katrs darbinieks pats uzņemsies atbildību piekrist, 

vai nē šim lēmumam. 

Izsaka priekšlikumu 

Sergejs Maksimovs: 

Aicina apstiprināt iesniegto lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Iveta Arelkeviča, Marija Duļbinska, Sandra Kapteine, 

Anita Kokoreviča, Sergejs Maksimovs, Aija Mežale, Egons 

Salmanis, Imants Slišāns, Jānis Vancāns) 

"PRET" -  1 (Jānis Trupovnieks) 

"ATTURAS" -  2 (Ruta Cibule, Svetlana Pavlovska) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: Pieņemt lēmumu "Par nepilna darba laika noteikšanu" 
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Sēdi slēdz plkst. 16:52 

 

 

Pielikumi: 

Lēmums: 2.§ - bez pielikumiem; 

 

Lēmums: 1.§ - ar pielikumiem. 

 

 

Sēdi vadīja – 

domes priekšsēdētājs                   Sergejs Maksimovs 

 

 

 

Sēdi protokolēja –  

personāla speciālists                            Jūlija Korlaša 

 

 

Protokols parakstīts 16.04.2024. 

 
 

 

 

 

 


